
Blanes barri a barri

La creaci� de la f igura del regidor de barri ha perm�s a Blanes, nom�s

quatre mesos despr�s de la seva aplicaci�, millorar moltes gestions que

abans o trigaven massa o, f ins i tot, quedaven pendents

Un educador social recollint les inquietuds dÕuna ve�na

en el marc del pla ÔActivaÕtÕ, per millorar la par ticipaci�

E.V.

Blanes �s una poblaci� de 42.000 habitants, repar tits en 27

districtes. La gesti� dÕun espai que, a m�s, pot arribar f ins a les

150.000 persones, conver teix la log�stica municipal en un complex

entramat en qu� moltes gestions, a vegades senzilles, sÕeternitzen.

Una de les propostes que sÕhan impulsat per corregir moltes

dÕaquestes problem�tiques ha estat la creaci� de la f igura del

regidor de barri. Una proposta que dona f il directe a ciutadans i

associacions, a trav�s de les xarxes socials o el correu electr�nic,

entre altres. Per implementar-ho, els deu regidors del govern sÕhan

repar tit els 27 districtes. Quatre mesos despr�s de la seva

aplicaci�, ja hi ha resultats palpables, en el marc del pla ActivaÕt,

que posa �mfasi en la neteja.

LÕalcalde, Jordi Hern�ndez (PSC), explica que moltes de les

gestions del dia a dia quedaven desateses o sÕendarrerien: ÒNo hi

havia un canal directe que permet�s al barri interactuar

directament amb lÕAjuntament. I �s precisament en el dia a dia on

estem obtenint m�s resultats, en q�estions que poden ser

solucionades en molt poc temps.Ó Esteve Gibernau, president de lÕassociaci� de ve�ns Els Pins, ho t� clar: ÒHem

millorat molt en temes que abans sÕeternitzaven o b� es perdien enmig de la burocr�cia.Ó Gibernau explica que en

situacions com ara contenidors fets malb�, manca de mobiliari o enllumenat, sÕha millorat exponencialment:

ÒAbans calia fer una inst�ncia. Algunes vegades et contestaven i altres vegades no. Eren temes segurament

senzills de solucionar, per� quedaven pendents o trigaven molt a solucionar-se. Ara, amb la l�nia directa, el

regidor de barri fa que tot sigui molt m�s �gil.Ó I hi afegeix: Ò�s cer t que hi ha temes que un cop es plantegen, i en

tenir una cer ta complexitat, com ara haver de fer una adjudicaci�, segueixen el seu curs administratiu, com �s

l�gic, per� cer tament �s tot molt m�s �gil.Ó

Estefania Romero, regidora de Par ticipaci� Ciutadana, explica que, quan es va optar per implantar aquest nou

sistema de relacionar-se amb la ciutadania, el primer objectiu va ser contactar amb les associacions de ve�ns,

considerades el contacte m�s directe: ÒEs va fer una primera reuni�, en qu� es van presentar els regidors de

barri i es van anotar els dubtes i les peticions. A par tir dÕaqu�, es va obrir a tota la poblaci�, a trav�s de correu

electr�nic, WhatsApp o trucades directes, i f ins i tot, una trobada al carrer.Ó LÕobjectiu �s que la ciutadania tingui

informaci� de primera m�, s�piga si el tema es pot resoldre r�pidament, si �s m�s complicat o, directament, si �s

inviable. ÒUn exemple seria un asfaltatge. Doncs podem informar que no es far� immediatament, perqu� est�

incl�s en un pla espec�f ic m�s de ciutat.Ó Paralálelament es treballa per conscienciar de la neteja de la via p�blica

i sÕest� impulsant un pla integral amb aquest objectiu. A m�s, des dels serveis t�cnics, es fa un exhaustiu treball

per mirar en quina situaci� es troba Blanes. Un dels punts m�s febles �s el mal estat de molts carrers, que

requerir� un pla m�s global.
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